
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 231 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 23. januar 2025. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 231:  

”I forlængelse af SUU alm. del – svar på spm. 59, ønskes det oplyst, hvor mange af 

midlerne, som er givet til udvidelse af behandlingsantal og hjælp til barn nummer 2, 

der netto og varigt er givet direkte til Fertilitetsklinikken i Aalborg og ikke bare til 

hospitalet. Samme information ønskes om Fertilitetsklinikken i Køge i Region 

Sjælland. ” 

 

Svar: 

Regeringen og Danske Regioner har indgået aftaler om udmøntning af initiativerne på 

fertilitetsområdet, som bygger på, at der et behov for at udbygge kapaciteten og 

nedbringe ventelisterne mhp. at initiativerne kan komme patienterne til gode 

hurtigst muligt. Det er min klare forventning, at de penge, vi har afsat sammen med 

Danske Regioner, bliver brugt til at gennemføre de aftalte initiativer på 

fertilitetsområdet – hvordan forvaltningen af midlerne sker ud til de enkelte klinikker, 

har jeg ikke umiddelbart kendskab til.  

 

Mit ministerium drøfter dog løbende implementeringen og fremdriften med Danske 

Regioner.  
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